

凝聚力量 關愛母校 The Power of Unity and Care

「浸大人·展活力」校友日 Homecoming Day 2014

「浸大人·展活力」校友日的多項活動於2014年10月11日、24日及25日圓滿舉行，參與人數為歷屆之冠。校友踴躍參與各項活動包括「香港浸會大學校友七人足球賽」、「1964年畢業班歡迎午宴」、「走過綠色校園」、「七色茶敘展繽紛」、「校友加冕禮」及「火舞魔幻盆菜宴」。

Record-breaking numbers of alumni and friends participated in different activities of Homecoming Day 2014 themed "Show Your Energy, BUddies" on 11, 24 and 25 October 2014. Participants enjoyed the great moments at various events including HKBU Alumni Soccer Seven, Welcome Luncheon for Graduating Class of 1964, Green Campus Tour, Over-the-Rainbow Alumni Tea Reception, Alumni Investiture Ceremony and Energising and Magical Poon Choi Dinner.

11. 10. 2014



香港浸會大學校友七人足球賽共有17隊、逾200位校友參加，破歷屆紀錄。公開組及先進組的勝出隊伍如下：
Record-breaking of 17 teams of 200 players participated in the HKBU Alumni Soccer Seven :

賽果 Match Results

	冠軍 Champion	亞軍 1st Runner-up	季軍 2nd Runner-up
公開組 Open	PERMAA	歷史系潮汕足球隊	HKIFC
先進組 Advanced	B United	HKBU Staff	Baptist Chemists

24. 10. 2014



大學管理層於紹邦樓設宴歡迎15位畢業於1964年的校友及其親友，與他們共慶畢業金禧

The University management hosted a Welcome Luncheon at Shiu Pong Hall for 15 graduates from the Class of 1964 and their spouse and friends to mark the Golden Jubilee of their graduation

25. 10. 2014

45位校友及其親友一同參觀校園綠化設施及孔憲紹博士伉儷中醫藥博物館，又自製精美環保相架

45 alumni and friends visited the green facilities on campus, made environmental friendly photo frames and toured around the Dr. and Mrs. Hung Hin Shiu Museum of Chinese Medicine



校長陳新滋教授(右四)及大學管理人員於「七色茶敘展繽紛」以即興繪畫向校友展示浸大畢業生的七個特質
President and Vice-Chancellor Prof. Albert S.C. Chan (4th from right) and the senior management demonstrated the 7 attributes of HKBU graduates by art jamming at the Over-the-Rainbow Alumni Tea Reception

校友加冕禮是浸大的優良傳統
The Alumni Investiture Ceremony is an excellent tradition of HKBU





「火舞魔幻盆菜宴」醒獅點睛儀式
Lion dance eye-dotting ceremony of the Energising and
Magical Poon Choi Dinner



一眾大學管理層於台上祝酒
The University's senior management gave a toast on stage at the dinner

三位星級校友毛俊輝博士，BBS、張堅庭博士及李璧琦小姐於「在台上·我覓理想」校友分享會中展光芒 Alumni Dr. Fredric Mao Chun-fai, BBS, Dr. Alfred Cheung Kin-ting and Miss Becky Lee Make Alumni Sharing Forum a Glamorous Event

校友事務處於2014年10月7日舉辦「在台上·我覓理想」校友分享會，並吸引逾220位同學、校友、教職員及大學管理層出席，包括(前排)大學校董會暨諮議會主席鄭恩基先生(左五)及香港浸會大學基金校友委員會主席及榮譽大學院士梁永祥校友，BBS，JP(左三)。三位文學院的星級校友(前排)毛俊輝博士，BBS(中)、張堅庭博士(右六)及李璧琦小姐(右四)於開場影片播放後，在一片熱烈掌聲中進場，與在場觀眾分享他們在舞台、文化事業及生命中的實戰經驗。分享會更設討論環節，由浸大研究院常務副院長文潔華教授(前排右)主持，台下同學踴躍發問。

Organised by Alumni Affairs Office on 7 October 2014, the Alumni Sharing Forum – Make Arts and Culture a Glamorous Career was a great success which attracted some 220 students, alumni, academics and other University senior management including (front row) Chairman of HKBU Council and Court Mr. Cheng Yan-kee (5th from left) and Chairman of the Alumni Committee of HKBU Foundation and Honorary University Fellow alumnus William Leung, BBS, JP (3rd from left).



Three outstanding Arts alumni (front row) Dr. Fredric Mao Chun-fai, BBS (centre), Dr. Alfred Cheung Kin-ting (6th from right) and Miss Becky Lee (4th from right) marched in glamorously with rounds of applause from the audience after a stunning opening video was shown. These celebrity alumni shared their practical experience on stage, in arts and culture and in life. Executive Associate Dean of Graduate School Prof. Eva Man Kit-wah (front row, right) was the moderator for the panel discussion whereby participants asked questions proactively.

香港浸會大會基金校友委員會2012-2014年度第六次會議

The Sixth Meeting of the Alumni Committee 2012 – 2014 of the HKBU Foundation

由主席梁永祥先生，BBS，JP主持的香港浸會大學基金校友委員會第六次會議於2014年9月22日舉行。出席的委員包括(前排左起)王克勤先生、韓淑儀女士、陳維湘女士、梁永祥先生，BBS，JP、邱浩波先生，SBS，MH，JP、曾惠珍女士、蕭泰崙先生及傅浩堅教授及(後排左起)洪家恆先生、李惠儀博士、關偉先生、劉百成先生、何鏡煒博士、徐聯安博士，JP及陳鄭惠蘭女士。

Chaired by Mr. William Leung, BBS, JP, the sixth meeting of Alumni Committee of the HKBU Foundation was held on 22 September 2014. Attending members included (front row from left) Mr. Sunny Wong, Ms. Angel Hon, Ms. Delia Chan, Mr. William Leung, BBS, JP, Mr. Stephen Yau, SBS, MH, JP, Ms. Marianna Tsang, Mr. Tyrone Siu and Prof. Frank Fu as well as (back row from left) Mr. Thomas Hung, Dr. Melanie Lee, Mr. Peter Kwan, Mr. Lau Pak-shing, Dr. Eddie Ho, Dr. Gordon Tsui, JP and Mrs. Lily Chan.



班代表出席首屆傑出校友獎高桌晚宴

Class Representatives Attend Inaugural Distinguished Alumni Award High Table Dinner



為浸大班代表而設的首個「傑出校友獎高桌晚宴」，於2014年6月3日在浸大校園郭鍾寶芬女士康體文娛中心劉佐德伉儷多用途會堂圓滿舉行。逾120名來賓出席，包括大學管理層、傑出校友獎得獎人、評審委員會委員及班代表。得獎人梁永祥先生，BBS，JP(左六)、麥潤壽先生，BBS，MH(右六)及曾惠珍女士(左五)，在高桌晚宴中與同學暢談成功之道，並就主題「由學生領袖成為社會領袖之蛻變」分享見解。

The First Distinguished Alumni Award High Table Dinner organised for Class Representatives of HKBU was held on 3 June 2014, which was attended by over 120 participants including representatives of University's senior management, Award recipients, Selection Committee Members and Class Representatives. Three Award recipients Mr. William Leung, BBS, JP (6th from left), Mr. Francis Mak, BBS, MH (6th from right) and Ms. Marianna Tsang (5th from left) shared with students their keys to success and their viewpoints on "Transition from Students Leaders to Community Leaders".

Activities of Alumni Associations 校友會 動起來



香港浸會大學校友會活動一覽

Activities of HKBU Alumni Association

香港浸會大學校友會於2014年8月31日假荃灣奇樂保齡天地舉行「保齡球同樂日」。約50位校友與親友參與。

A Bowling Party was organised on 31 August 2014 at Magic Fun Bowling World in Tsuen Wan with 50 members and friends participating.

校友會又於2014年9月20日舉辦「公開演講和面試的專業技巧」工作坊並邀得資深傳媒人陳淑薇校友、BBS、JP分享。

HKBU Alumni Association also hosted the “Effective Public Speaking and Interview Technique” workshop with veteran media practitioner alumna May Chan Suk-mei, BBS, JP as speaker on 20 September 2014.



校友會又於2014年6月7日舉行「啓發潛能 — 建立自我品牌」工作坊。兩位資深講者，包括澤群顧問有限公司董事總經理周志基先生及公共關係總監廖建明先生與60多位參加者講解在事業上如何為一己建立形象及品牌，以及在云云求職者及畢業生中突圍而出。

Another mentoring seminar themed “Unleash Your Potential – Building Up Your Personal Brand” was held on 7 June 2014. Two experienced speakers, Mr. William Chau, Managing Director cum Principal Consultant of B2A Consulting Ltd. and Mr. Liu Kin-ming, PR Director of B2A Consulting Ltd., shared with over 60 participants the keys to building a personal brand and make oneself stand out from other jobseekers and graduates with similar credentials.

校友會於2014年4月26日舉行「在地區業務營運上善用4P」事業發展工作坊，邀得李麗容校友、蕭泰崙校友、李建民校友、梁貴華校友及陳國英校友與30多位校友及學生分享見解。

The “Excel in Regional Business Operations with the 4Ps” mentoring workshop was held on 26 April 2014. Five speakers namely alumna Ada Lee, alumnus Tyrone Siu, alumnus Allan Lee, alumnus Alex Leung and alumnus Arnold Chan shared their insights with over 30 alumni and students.



香港浸會大學划艇會舊生會勇奪佳績

HKBU Rowers Achieve Excellent Results

香港浸會大學划艇會舊生會於2014年8月16及17日舉行的「成龍挑戰盃2014年全港大學賽艇錦標賽」勇奪冠、亞軍之佳績，可喜可賀。

HKBU Rowing Club Alumni Association scooped champion and first runner-up in the women's coxed four (alumni event) in the annual Jackie Chan Challenge Cup Hong Kong Universities Rowing Championships on 16 and 17 August 2014.

浸大MBA(中國)校友會探訪商學院

HKBU MBA (China) Alumni Association Visits School of Business



香港浸會大學MBA(中國)校友會委員一行六人包括主席趙永爽校友(左四)、副主席楊國標校友(左二)及廖星校友(右三)、秘書長肖櫻丹校友(左三)、委員方智宏(右二)及許宏傑校友(左)，於2014年9月24日到訪浸大商學院，與校長陳新滋教授(左五)、協理副校長兼工商管理學院署理院長陳潔光教授(中)、工商管理碩士課程副主任林志軍教授(右五)、市場學系高級講師李遠華博士(右)及校友事務處總監李惠儀博士(右四)會面暢談。主席趙永爽校友講解了校友會的發展工作計劃並就商學院及校友會加強合作交換意見。會後雙方於紹邦樓一起共晉午餐。

Six Executive Committee members of HKBU MBA (China) Alumni Association including President alumnus Zhao Yongshuang(4th from left), Vice-Presidents alumni Yang Guobiao (2nd from left) and Liao Xing (3rd from right), Secretary alumna Sandy Siu (3rd from left), Executive Committee members alumni Fang Zhihong (2nd from right) and Xu Hongjie (left) paid a visit to School of Business on 24 September 2014. The Committee members met with President and Vice-Chancellor Prof. Albert S.C. Chan (5th from left), Associate Vice-President and Interim Dean of School of Business Prof. Allan Chan (centre), Associate Programme Director of MBA Programme Prof. Lin Zhijun (5th from right), Senior Lecturer of Department of Marketing Dr. Li Yuen-wah (right) and Director of Alumni Affairs Dr. Melanie Lee (4th from right). President Zhao presented the upcoming task and development plan of the Association. They also exchanged views and suggestions on the collaboration between the School of Business and the Association, followed by a lunch gathering at Shiu Pong Hall.

香港浸會大學工商管理碩士及商業管理理學碩士校友會2014會員周年大會 HKBU MBA and MScBM Alumni Association AGM 2014

香港浸會大學工商管理碩士及商業管理理學碩士校友會2014會員周年大會於2014年8月27日圓滿舉行，並選出新一屆委員如下：

HKBU MBA & MScBM Alumni Association held the Annual General Meeting (AGM) 2014 on 27 August 2014. The following Executive Committee of the new term were elected during the AGM:

會長	President	榮譽會長	Honorary President				
馬惠文先生	Mr. Raymond Hayat	屈網坤先生	Mr. Jack Watt				
副會長	Vice-Presidents						
招輝先生	Mr. Vincent Chiu	古嘉儀女士	Ms. Ivy Ku	戴守迪女士	Ms. Judy Dai	李婷婷女士	Ms. Cristin Li
丁軍女士	Ms. Fanny Ding	文紫雪女士	Ms. Monique Man	周文亨女士	Ms. Emma Zhou	譚開先生	Mr. Edwin Tam
陳一薇女士	Ms. Vivienne Chen	孫鳳強先生	Mr. Johnson Sun	杜凌飛女士	Ms. Eva Du		
洪振威先生	Mr. Vincent Chiu	楊先律先生	Mr. Alec Yeung	方碧珊女士	Ms. Coco Fong		



香港浸會大學工商管理碩士及商業管理理學碩士校友會與MBA(中國)校友會合辦企業考察 HKBU MBA & MScBM Alumni Association & MBA (China) Alumni Association Jointly Organise Corporate Visits in Shenzhen



香港浸會大學工商管理碩士及商業管理理學碩士校友會與MBA(中國)校友會合辦企業考察，於2014年7月4日參觀了中國國際海運集裝箱(集團)股份有限公司及於7月12日參觀了內地咖啡廳品牌「深圳埃克斯咖啡廳」。

HKBU MBA & MScBM Alumni Association and MBA (China) Alumni Association jointly organised a visit to China International Marine Containers (Group) Ltd on 4 July 2014 and a visit to Aix Arome Café in China on 12 July 2014.

商學院校友會舉辦加入四大會計師事務所工作坊 HKBU School of Business Alumni Association – Gateway to Big 4 Seminar

香港浸會大學工商管理學院校友會於2014年9月21日舉辦了「加入四大會計師事務所的成功之門」講座，逾200位同學出席。11位具有豐富四大會計師事務所工作經驗的校友於講座中與同學們分享在工作申請程序、能力傾向試及小組面試過程中的寶貴心得。

HKBU School of Business Alumni Association organised a seminar titled “Gateway to Big 4” on 21 September 2014, which was attended by more than 200 students. 11 experienced alumni who are currently working at Big 4 accounting firms shared with the participants some winning tips on application procedures, aptitude tests and interview techniques.



浸大商學院及商學院校友會聯辦「普通話常見口語」講座 HKBU School of Business and School of Business Alumni Association Organise Colloquial Putonghua Seminar

由香港浸會大學工商管理學院與工商管理學院校友會合辦的「普通話常見口語」講座於2014年6月28日圓滿舉行。王英茵校友及楊紫校友主講，從不同角度講解了60個普通話常見口語的涵義、語境以及使用方法。

The seminar on Colloquial Putonghua organised by HKBU School of Business and School of Business Alumni Association was held on 28 June 2014. Native Putonghua speakers alumni Audrey Yang and Sylvia Wang introduced the usage, meaning and implication of 60 colloquial Putonghua terms in the Seminar.



浸大中醫藥學院全日制課程校友會骨傷課程 HKBU Chinese Medicine (Full Time) Alumni Association Organises Orthopedic Course

浸大中醫校友會於2014年5至7月舉辦「佛山傳統骨傷正骨手法」骨傷課程，講者包括香港著名中醫骨傷科學家吳鍾能教授。

HKBU School of Chinese Medicine (Full Time) Alumni Association (HKBU CMAA) conducted an Orthopedic course “Foshan Traditional Manipulation of Bone-setting” from May to July 2014 with well-known Chinese Medicine orthopedics Prof. Ng Chung-nung as one of the speakers.



中國研究課程校友會聚會 Gathering of China Studies Alumni Association

約30位浸大中國研究課程(中研)校友會成員於2014年10月14日出席假紹邦樓舉行的燒烤晚宴。校長陳新滋教授讚揚中研校友身體力行支援內地山區學童，協助興建「希望小學」工程。

Around 30 members from HKBU China Studies Alumni Association participated in a BBQ dinner gathering on 14 October 2014 at Shiu Pong Hall. President and Vice Chancellor Prof. Albert S.C. Chan appreciated the Association's efforts in supporting the "School of Hope" project.

歷史系校友慶祝畢業25周年聚會 History Alumni Celebrate 25th Anniversary of Graduation



為了慶祝畢業25年，歷史系校友於2014年6月30日舉行了聚會。出席的校友與家眷共約40人，大家暢談近況，樂也融融。

To celebrate the 25th anniversary of their graduation, over 40 History alumni organised a reunion gathering on 30 June 2014.

香港浸會大學物理系校友會聚會 Physics Alumni Association of HKBU Organises Buddies Gathering



物理系及香港浸會大學物理系校友會於2014年6月16日舉辦了「物理之友聚會」，與剛畢業的校友慶祝畢業的喜悅及分享經驗。

The Department of Physics and the Physics Alumni Association of HKBU organised a "Physics Buddies Gathering" on 16 June 2014 to share experience with fresh graduates.

浸大公共行政管理碩士舊生會新一屆執行委員會 (2014-2017) HKBU Master of Public Administration Alumni Association – The Newly Elected Executive Committee for 2014-2017

浸大公共行政管理碩士舊生會第二屆執行委員會已於本年四月順利選出，任期為2014-2017年。新一屆執行委員會的名單如下：

The 2nd Executive Committee of the HKBU Master of Public Administration Alumni Association for the Year 2014-2017 was elected in April 2014 with the following list of members:

主席	Chairperson	財務秘書	Treasurer
張偉盛先生	Mr. Cheung Wai-shing	陳偉康先生	Mr. Chan Wai-hong
副主席	Vice-Chairperson	委員	Executive Committee Members
余漢倫先生	Mr. Yu Hon-lun, Alex	馬子峰先生	Mr. Ma Tse-fung, Lawrence
秘書	Secretary	蔡康成先生	Mr. Choi Hong-sing, Thomas
曾邦妮女士	Ms. Bonnie Tsang	吳偉文先生	Mr. Ng Wai-man, Wyman
		劉嘉誠先生	Mr. Lau Ka-sing, Lukas

第二屆執行委員會並於2014年7月12日舉辦參觀香港立法會活動。

On 12 July 2014, the newly elected Committee Members organised a visit to the Legislative Council.



浸會化學系舊生會選出2014-2015執行委員 Baptist Chemists Executive Committee 2014-2015

浸會化學系舊生會於2014年6月舉行了會員大會，並選出2014-2015年度執行委員。有關委員名單如下：
Baptist Chemists held its Annual General Meeting in June 2014 and elected the Executive Committee of 2014-2015. The list of members is shown below:

主席	Chairperson	秘書	Secretary
黃祥瑞先生	Mr. Wong Cheung-shui, Ronald	陳妙珊女士	Ms. Chan Miu-shan, Milk
副主席	Vice-Chairperson	外務幹事	Relations Officers
余潤球先生	Mr. Yu Yun-kau, Chris	侯俊傑先生	Mr. Hau Chun-kit, Sam
司庫	Treasurer	羅璧君女士	Ms. Lo Pik-kwan, Peggy
陳凱燕女士	Ms. Chan Oi-yin, Anna	康樂幹事	Recreation Officer
		盧仲強先生	Mr. Lo Chung-keung



(前排)會長黃祥瑞校友(右)及副會長余潤球校友(左)與浸會化學系舊生會2014-15年度執行委員會委員；(後排左起)盧仲強校友、羅璧君校友、陳妙珊校友、陳凱燕校友及侯俊傑校友合照
(Front row) President alumnus Ronald Wong (right) and Vice-President alumnus Chris Yu (left) and members of Baptist Chemists Executive Committee 2014-15: (back row from left) alumni Lo Chung-keung, Peggy Lo, Milk Chan, Anna Chan and Sam Hau pose for a group photo

浸大化學系與舊生會攜手舉辦山西學習團 HKBU Chemistry Department and Baptist Chemists Co-organise Shanxi Study Tour

在香港浸會大學化學系系主任黃文成教授、陳永康教授和李紅榮博士帶領下，23位化學系本科生，於2014年5月25日前往山西省首府太原市進行六天考察。是次學習團獲浸會化學系舊生會贊助。

Sponsored by Baptist Chemists and led by HKBU Chemistry Department Head Prof. Ricky Wong, Prof. Chan Wing-hong and Dr. Li Hung-wing, 23 Chemistry students set off for a 6-day study tour to Shanxi on 25 May 2014.



香港浸會大學尚志會最新發展 Updates on HKBU Century Club



贊助「2014龍璽傑青香港分賽區評比活動」 Sponsoring 2014 LongXi NOVA Hong Kong Area Competition

尚志會贊助於2014年8月22日至25日假香港浸會大學舉行的「2014龍璽傑青香港分賽區評比活動」。

The Club sponsored the LongXi NOVA Hong Kong Area Competition held at HKBU on 22-25 August 2014.

安排兩次校園探訪交流活動

Two Exchange Visits on HKBU Campus

尚志會於2014年6月18日為香港中小企總會安排了校園探訪交流活動，由尚志會主席及贊助人曾惠珍校友及副會長徐國榆校友陪同參觀。香港中小企總會代表團又於2014年7月9日到訪浸大與校長陳新滋教授會面，分享了由浸大與香港中華基督教青年會合辦、香港中小企總會擔任贊助及宣傳機構之一的「2014世界青年創業論壇香港站(論壇)」的合作成果。

The Club organised an exchange campus visit for the Hong Kong Small and Medium Enterprises Organisation on 18 June 2014. The Club's President and Patron alumna Marianna Tsang Wai-chun and Vice-President alumna Kent Tsui Kwok-yue accompanied the delegation to tour around the Baptist University Road campus. The delegation paid another visit to HKBU President and Vice-Chancellor Prof. Albert S.C. Chan on 9 July 2014. Being a sponsor and a promotional partner of the Junior World Entrepreneurship Forum Hong Kong 2014 co-organised by HKBU and Chinese YMCA of Hong Kong, the delegation shared the encouraging outcomes of the forum with Prof. Chan.



香港中小企總會代表團向校長陳新滋教授(中)致送一枚特別為紀念2014世界青年創業論壇香港站圓滿舉行而設計的紀念封

The delegation presents a special souvenir cover of the JWEF Hong Kong 2014 to HKBU President and Vice-Chancellor Prof. Albert S.C. Chan (centre)

香港浸會大學尚志會贊助計劃2014結果公布

Results Announcement of HKBU Century Club Sponsorship Scheme 2014

「尚志會贊助計劃」撥出港幣257,420元贊助下列10個大學項目：

This year, the judging panel of the Scheme granted a total of HK\$257,420 to support the following 10 University projects:

視覺藝術院 Academy of Visual Arts	<ul style="list-style-type: none"> Creative Collaboration Workshops 	市場學系 Department of Marketing	<ul style="list-style-type: none"> International Field Study for Bachelor of Commerce (Honours) in Marketing
校牧處 Chaplain's Office	<ul style="list-style-type: none"> 性格重塑工作坊2015 Character Development Workshop 2015 基督徒領袖訓練營2015 Christian Leaders Training Camp 2015 Pick Up Services for Mainland Undergraduates 2014 	中醫藥學院 School of Chinese Medicine	<ul style="list-style-type: none"> 香港中藥創新藥物研發高峰論壇2014—邁向中藥標準化之路 2014 Summit on Innovation Drug Discovery in Hong Kong — Charting the Course of Standardisation of Chinese Materia Medica
學生事務處 Office of Student Affairs	<ul style="list-style-type: none"> 通群體驗領新計劃之領新部落 Freshman Experience Programme — Lead-Serve Communities (FEP-LSC) Career Advisory Programme (CAP) 2014-15 	理學院 Faculty of Science	<ul style="list-style-type: none"> Young Scientist Challenge Cup Whole Person Development Programme for Science Elites

校友鄧貴彰成為尚志會贊助人

Alumnus Alfred Tang Becomes Patron

香港浸會大學尚志會司庫鄧貴彰(會計)(中)捐獻港幣30萬元予尚志會，以支持大學發展，並成為該會贊助人。

Treasurer of the Century Club alumnus Alfred Tang Kwai-chang (Accounting) (centre) has donated HK\$300,000 to Century Club and become a Patron.



籌款成立獎學金

Raising Fund to Establish Scholarships

尚志會副會長及贊助人劉百成校友、司庫及贊助人鄧貴彰校友及理事劉國明校友每人慷慨捐獻港幣10,000元，為尚志會於2014/15學年成立三項獎學金。

The Club's Vice-President and Patron alumna Lau Pak-shing, Treasurer and Patron alumna Alfred Tang and Director alumna Samuel Lau Kwok-ming has each donated HK\$10,000 to establish three scholarships for the Club in the 2014/15 academic year.

浸大社會工作系校友會舉辦學長計劃及聚會

Mentorship Scheme and Gathering of HKBU Social Work Alumni Association

學長計劃於2014年1月啟動，並舉行了連串活動，讓學長與學弟妹們開始聯繫。於4月初舉行了兩天的模擬面試，由富經驗的學長提供面試預習予60位畢業生。四位在社會福利署工作的校友又於4月28日與32位應屆畢業生分享他們的工作經驗。其後，再於5月16日舉辦了第二次的聚餐，藉以加強學長與學弟妹的接觸，共23位同學和校友出席。

A series of events were organised under the mentorship scheme. In January 2014, the mentors and mentees of the Scheme were introduced to one another. A two-day mock interview session chaired by veteran alumni was arranged for 60 Social Work graduates in early April 2014. On 28 April 2014, four alumni working in Social Welfare Department, HKSAR exchanged their views with 32 graduates. A second reunion dinner for mentors and mentees was also held on 16 May 2014.



30位浸大社會工作系校友會成員及班代表於2014年7月31日出席假紹邦樓舉行的燒烤晚宴，並與大學管理層分享寶貴意見。

30 members from HKBU Social Work Alumni Association and a Class Representative of Social Work participated in a BBQ dinner gathering on 31 July 2014 at Shiu Pong Hall to exchange views with the management of the University.

香港浸會大學體育學系高等學位課程校友會周年會員大會

Alumni Association of Physical Education Department Post-Graduate Studies Annual General Meeting

香港浸會大學體育學系高等學位課程校友會於2014年4月24日舉行了周年會員大會，並選出新一屆委員會，名單如下：

The Alumni Association of Physical Education Department Post-Graduate Studies, Hong Kong Baptist University concluded its Annual General Meeting on 24 April 2014 with the following positions elected:

主席 Chairperson

羅秀琼女士 Ms. Lo Sau-king, June

副主席 Vice-Chairperson

陳敏璇女士 Ms. Chan Man-shuen, Joyce

委員 Executive Committee Members

陳章斌先生 Mr. Chan Cheung-pun, Clarence

陳碧卿女士 Ms. Chan Pik-hing, Connie

陳曉樂女士 Ms. Chen Xiaole, Lily

秘書 Secretary

梁家文女士 Ms. Leung Ka-man, Carman

財務秘書 Treasurer

吳卓茹女士 Ms. Ng Cheuk-yu, Lorraine

張綺美女士 Ms. Cheung Yee-mei, May

何敏璇女士 Ms. Ho Man-shuen, Maxine

許家文先生 Mr. Hsu Ka-man

梁浩宜先生 Mr. Leung Ho-yee, Maverick

鄭筑蕪女士 Ms. Kwong Chuk-hin, Cherie

郭健全先生 Mr. Kwok Kin-chuen

邵嘉文先生 Mr. Shao Jiawen



體育及康樂管理校友會與體育學系舉辦「面試技巧工作坊」

Physical Education and Recreation Management Alumni Association Co-organises Workshop on Interview Skills

由體育及康樂管理校友會及體育學系舉辦的「面試技巧工作坊」已於2014年4月2日舉行，由陳敏璇校友主講，介紹面試技巧，共有逾30位同學出席。

Physical Education and Recreation Management Alumni Association co-organised a workshop on Interview Skills with Physical Education Department on 2 April 2014 with Ms. Joyce Chan of Chinese YMCA as the guest speaker. The workshop attracted some 30 students.



海外浸大情 BUnited Overseas

香港浸會大學澳洲校友會圓滿舉行會員周年大會

HKBU Alumni Association of Australia Holds Annual General Meeting



香港浸會大學澳洲校友會於2014年8月6日假坐悉尼唐人街八樂居酒樓舉辦會員周年大會暨聯歡晚宴。校友會會長鄭振烈(左三)及成員陳榮宇、朱翰田伉儷、鄭滉彤及劉若山均出席。周年大會中，會務報告和財政報告獲出席會員一致通過。

HKBU Alumni Association of Australia held its Annual General Meeting and a dinner gathering on 6 August 2014, which was attended by President Mr. Sidney Cheng (3rd from left) and members Mr. Chan Wing-yu, Mr. and Mrs. Chu Hon-tin, Ms. Cheng Yuen-tung and Mr. Lau Yuk-shan. President's Report and Treasurer's Report were unanimously adopted by the attending members.

浸大安省校友會舉行會員周年大會及成立25周年慶祝晚宴

HKBU Alumni Association of Ontario's 25th Anniversary Celebration Dinner

香港浸會大學安省校友會於2014年11月30日舉行會員周年大會及晚宴，慶祝該會成立25周年。校長陳新滋教授預先錄影的致辭片段，亦在晚宴中播放。他向校友會獻上祝賀，並為遠方的校友報告大學的最新發展。

HKBU Alumni Association of Ontario organised its Annual General Meeting and a dinner gathering in celebration of the Association's 25th anniversary on 30 November 2014. President and Vice-Chancellor Prof. Albert S.C. Chan sent his congratulations to the Association and updates overseas alumni on the University's development through a pre-recorded video.

香港浸會大學校友會國內校友大使 HKBU Alumni Association – Mainland Ambassadors

為建立及加強校友於世界各地及中國的網絡，香港浸會大學校友會透過積極聯絡內地校友，已成功邀得下列四位內地校友代表校友會，服務常駐或旅居到北京、上海、汕頭以及珠海的校友。如欲成為校友會國內校友大使，請聯絡吳昊校友（電郵：danielgogo@gmail.com）。

With a view to extending the global and China alumni network, the following four volunteer Mainland Ambassadors have been appointed to represent HKBU Alumni Association to provide assistance to alumni who stay in China for work or travel. Please contact alumnus Daniel Wu via email at danielgogo@gmail.com if you want to be one of the Mainland Ambassadors.

北京校友大使 Beijing Ambassador	
姓名 Name	李園 Li Yuan
畢業年份 Graduation Year	2004
畢業學系 Graduation Field	生物系 Biology
現職 Current Position	Surveillance Coordinator, USA Embassy / US Centers for Disease Control and Prevention 美國駐華大使館 / 美國疾病預防控制中心 監測協調專員
電郵 Email	yuanzilee@hotmail.com

汕頭校友大使 Shantou Ambassador	
姓名 Name	黃靜如 Fenny Huang
畢業年份 Graduation Year	2005
畢業學系 Graduation Field	新聞系 Journalism
工作經驗 Work Experience	曾任職於亞洲博聞公司企業傳訊主任 Previously worked as Corporate Communication Executive at CMP Asia Ltd
電郵 Email	32494685@qq.com

上海校友大使 Shanghai Ambassador	
姓名 Name	王黨 Martin Wang
畢業年份 Graduation Year	2002
畢業學系 Graduation Field	生物系 Biology
現職 Current Position	信誠基金基金經理 Fund Manager, CITIC-Prudential Fund Management Company
電郵 Email	martinwang@gmail.com

珠海校友大使 Zhuhai Ambassador	
姓名 Name	黃玉琦 Maggie Huang
畢業年份 Graduation Year	2010
畢業學系 Graduation Field	北京師範大學-香港浸會大學 聯合國際學院人文與社會科學 Humanities & Social Sciences, United International College
現職 Current Position	北京師範大學-香港浸會大學聯合 國際學院國際發展辦公室行政助理 Administrative Assistant of International Development Office, United International College
電郵 Email	maggiehuang@uic.edu.hk

A Brief History of Knowledge Transfer at Hong Kong Baptist University



Since the academic year of 2009-10, the Knowledge Transfer Office (KTO) has been formed under the leadership of the office of Vice-President (Research and Development). The KTO has a mission to match the needs of the community at large with the strengths of Hong Kong Baptist University, to work in partnership with members of HKBU to proactively contribute to the community, and to enable knowledge transfer as the third pillar of HKBU. Its vision is to become an enabling catalyst and a supportive bridge between the broader community and HKBU, to enrich research and inform teaching, and to become a driving force in realising HKBU's vision of being the best regional provider of whole person education. The remits of KTO included the areas of knowledge transfer (KT), technology transfer (TT), protection of intellectual property rights (IPR) of HKBU, promoting and nurturing entrepreneurship at the University and administration of staff consultancy.

In KT, KTO has established a Knowledge Transfer Partner Seed Fund, which each year can fund up to twelve KT projects from the University for dedicated service to the community. In TT, HKBU has produced many excellent and innovative research outcome and with the support of KTO, the University has filed many very strategic IPR based on these research outcomes.

In entrepreneurship, KTO has established the HKBU Business Entrepreneurship Support & Training (BEST) programme to nurture the creativity of students and graduates, as well as develop them into socially responsible business leaders and entrepreneurs to support Hong Kong's knowledge-based economy. Key components of the BEST programme are: Entrepreneurship Sharing and Training, Entrepreneurship Challenge, Entrepreneurship Networking and Entrepreneurship Space.

Due to the limited space, this can only be a summary on the many dedicated services to the community from HKBU. Interested readers are directed to the annual reports on KT at HKBU that can be found at: <http://kto.hkbu.edu.hk/eng/channel.php?channel=annual-report>.

As alumni of HKBU you can also contribute to the Knowledge Transfer at HKBU to benefit our community. Thank you.

Contributed by Ir Dr. Alfred Tan, Head of Knowledge Transfer Office

Let's
Learn
學習·軒

